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Sektion 2

Tirsdag

14.00
Ramløse sognelænge: Café Grå

15.30
Helsinge Bibliotek: IT-café

17.00-19.00
Gribskov Kultursal: Baldoni’s 
Julecirkus

19.00
BLIK – Græsted Bibliotek: Jule-
historier fra Gamle Græsted

Onsdag

14.00
Gilleleje Kirke: Sognegårdscafé

15.00 
Gilleleje Bibliotek: Foredrag - 
Den gamle jul i Gilleleje

16.30
Helsinge Bibliotek: Julefælles-
sang med Karen & Anne

17.00-18.30
Gilleleje Bibliotek: Grøn Kli-
magruppe

18.00 
Frændekilde: Kursus - Julebord

19.00
Gilleleje Kirke: Julekoncert - 
Gribskov Musikskole

19.00
Søborg Kirke: Luciakoncert 
med Gillelejekoret

 
 
 
 
 
 
 
 
Tirsdag

Gilleleje Bio

15.00 
Adamant – Hjerterum på Sei-
nen (seniorbio)

17.00 
Ønsket

17.20 
Hygge (tekstet)

19.30 
The Old Oak

19.40 
Georgies Verden

Onsdag

Gilleleje Bio

15.00 
Songs of Earth (dokumentar)

15.30 
Synkefri (tekstet)

17.10 
Ønsket

18.00 
Georgies Verden

19.30 
Napoleon

20.00 
The Old Oak

Det sker Nordkysten: Folketingsmedlemmerne Hans  Andersen  
og Fie Hækkerup mener ikke nordkystkommunerne skal opgive stort kystsikringsprojekt endnu. 

Af Niels Jørgen Larsen
niels.joergen.larsen@sn.dk

Kystsikring bliver indstil-
let. Nordkystens Frem-
tid er fortid. Det er en 

sorgens dag. Ni års arbejde er 
lagt på hylden.

Sådan lød det i august fra 
borgmestre i Halsnæs, Grib-
skov og Helsingør kommu-
ner - Steffen Jensen (S), Bent 
Hansen (V) og Benedikte Kiær 
(K) - efter et besøg hos miljø-
minister Magnus Heunicke (S). 

Nu forsøger to lokalt valg-
te folketingsmedlemmer at 
få ny optimisme ind i de tre 
borgmestre og lover at de vil 
gøre deres for at lægge pres 
på minister og regering for at 
finde flere penge til det store 
kystsikringsprojekt.

Mandag var Fie Hækkerup 
(S) og Hans Andersen (V) ta-
get til nordkysten, nærmere 
bestemt Holløselund, hvor 
de to de 150 trin ned ad trap-
perne ved Kaprifolievej for at 
se hvordan havet har ædt af 
skrænterne og at den kystsik-
ring der er udført ikke rækker.

-  Kommunerne skal søge 
den ny kystbeskyttelsespulje 
på 150 mio. kr. og tage et møde 
med ministeren igen. Kan man 
ikke få 50 mio. kr. yderligere, 
må man prøve at finde sam-
men om en løsning, sagen er 
for vigtig til at den må falde til 
jorden, siger Hans Andersen, 
der lover at lægge det pres på 
regeringen som han kan.

Det samme gør Fie Hæk-
kerup, der vil bære pointer og 
argumenter videre.

-  Jeg er stadig optimist. Når 
staten har givet 24 procent af 
de hidtidige puljemidler til 
Nordkystens Fremtid er det 
tegn på at ministeriet forstår 
alvoren af det, og man skal  
ikke nødvendigvis være for 
negativ før ansøgningspro-
cessen er afsluttet, siger Fie 
Hækkerup. 

Svært at tro på 
Borgmester i Gribskov Bent 
Hansen og hans kollega i 
Halsnæs Steffen Jensen, der 
havde taget turen med til Hol-
løselund, mens Helsingørs Be-
nedikte Kiær var forhindret, 
fandt det positivt at høre de 
to folketingsmedlemmers op-
bakning, men for dem penge 
handler det om at få en kon-
kret melding om der er flere 
penge på vej eller ej.

- Så længe der ikke er et til-
sagn om penge, er det svært 
at tro på, siger Bent Hansen.

Steffen Jensen er parat til et 
nyt besøg hos ministeren og 
til en drøftelse med sine borg-
mesterkolleger om man kan 
finde flere kommunale midler, 
hvis der kommer yderligere en 
pulje fra staten.

- Det er en svær politisk 
proces med tre kommuner, 
der har valgt tre forskellige 
modeller, men mit håb er at 
hvis man finder et større beløb, 
at vi kan se hinanden i øjnene 
og sige at det kan lade sig gøre, 
siger Steffen Jensen. 

De tre byråd skal i starten af 
det ny år have politiske drøf-
telser af, at der skal ske med 
projekt Nordkystens Fremtid, 
der blev sat i gang kort efter 
Bodil-stormen for 10 år siden 
og hidtil har kostet kommu-

nerne omkring 35 mio. kr., 
mens man er lovet 68 mio. af 
staten.

Stenrev på tværs
Det som har væltet et projekt, 
man troede næsten var på 
plads, er et krav fra miljømi-
nisteriet om at der skal bru-
ges mindst 50-60 mio. kr. til 
at anlægge stenrev, fortrinsvis 
ud for kysten langs strandene 
i Gribskov Kommune.

- Det krav om stenrev er 
kommet som en tyv om natten. 
Jeg har forstået at de skal laves 
på 4-6 meter vand, på statens 
område og det ikke har betyd-
ning for kystsikringen. Vi har 
intet imod stenrev, men hvis 
staten synes de skal laves, bør 
staten betale for det. Vi kan 

ikke pålægge vores borgere 
det. 90 procent af de stenrev 
ligger her i kommunen, og jeg 
har da en vis forståelse for, at 
de andre kommuner ikke vil 
betale til det, siger Bent Han-

sen.
Han mener at emnet sten-

rev burde være kommet frem 
langt tidligere i den proces, 
som man nu har brugt næsten 
10 år 35 mio. kr. på - uden der, 
der han tidligere har sagt, er 
flyttet så meget som en tril-
lebør sand.

Steffen Jensen ser kravet 
om stenrev som et stort ben-
spænd efter at man tidligere 
var på vej med en aftale om 
en undtagelsesbestemmelse 
med daværende miljøminister 
Lea Wermelin. 

Han stiller samtidig det 
principelle spørgsmål om en 
kommune kan pålægge sine 
borgere at være med til at be-
tale for et projekt, der udføres 
et andet sted. Steffen Jensen 
anser det for et politisk valg 
om man vil lave stenrev, men 
her mener Hans Andersen, at 
det er noget ministeriet ikke 
kan komme udenom i forhold 
til EU-regler.

Men Hans Andersen er enig 
i, at det har taget alt for lang tid 
at finde ud af det. Samtidig slår 
han fast at de tre kommuner 
har en fælles opgave i forhold 
til at regningen finansieres i 
fællesskab, hvor man ser bort 
fra kommunegrænserne.

-  Men tag ind og besøg 
Magnus Heunicke igen, samti-
dig skal vi nok presse på at det 
vi kan. Nordkystens Fremtid 
er et stærkt projekt, slår Hans 
Andersen fast.

Udover de to folketings-
medlemmer, to borgmestre 
og embedsmænd fra Gribskov 
og Halsnæs kommune deltog 
repræsentanter for Samvir-
ket af nordsjællanske dige- 
og kystsikringslaug i træffet 
ved Kaprifolievej: Formand 
for samvirket Birgit Lund, 
Vejby Strand samt bestyrel-
sesmedlem i Samvirket Jens 
Borelli-Kjær, der er formand 
for Hyllingebjerg Kystbeskyt-
telseslaug.

Opfordring til  
borgmestre: Besøg ministeren igen 

Birgit Lund, Hans Andersen, Fie Hækkerup, Steffen Jensen og Bent Hansen på skrænten i 
Holløselund. Foto: Allan Nørregaard

Politikerne fik set hvordan havet æder af skrænterne på nordkysten. Foto: Allan Nørregaard. 

Sådan så Rågeleje Strandvej ud efter besøget fra Bodil for 10 
år siden. Foto: Niels J. Larsen
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